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نتیجه انتخابی درست؛ خروج ورزش از 
کما

انتخاب  در  محترم  رئیس جمهوری  معتقدیم  گرچه 
اعضای کابینه اش از ابتدا هوشمندی لازم را به خرج نداد 
و بیشتر تعهد را بر تخصص و کارآمدی ترجیح داد،اما 
امروز از انتخاب او در ورزش خوشحالیم و از این بابت به 

وی دست مریزاد می گوییم.
هر چند اگر همه چیز در شرایط طبیعی خود پیش می 
رفت، کیومرث هاشمی باید در ابتدای شکل گیری کابینه 
سیزدهم بعنوان وزیر ورزش و جوانان به مجلس معرفی 
می شد،اما بازهم جای امیدواری است که بعد از دوسال 
با معرفی   امروز  تا  دولت اشتباه خود را تصحیح نمود 
هاشمی بعنوان سرپرست این وزارتخانه، به نوعی آشتی 
ملی در جامعه ورزش شکل گرفته و ورزش از کما خارج 
شود. قصد نقد عملکرد حمید سجادی وزیر کنار رفته را 
نداریم اما ذکر همین جمله بس که همه از نمایندگان 
مجلس گرفته تا جامعه ورزش و حتی کارکنان وزارت از او 
قطع امید کرده بودند.خوشبختانه امروز و با اعتماد دوباره 
رئیس جمهوری به یک مدیر ورزشی با تجربه و امتحان 
پس داده، موجی از امید و نگاه مثبت در بین ورزشی 
ها شکل گرفته تا هاشمی که پله پله مراحل مدیریتی 
از  باری  کوله  با  است  را در ورزش پشت سر گذاشته 
تجربیات گرانقدر در صدد ایجاد رفورم و تحولی اساسی 
در مجموعه ورزش باشد.متاسفانه امروز کارهای زمین 
مانده زیادی در ورزش وجود دارد که کیومرث هاشمی 
برای جبران عقب ماندگی ها و انداختن ورزش در ریل 
اصلی خود باید در درجه اول براساس شایسته سالاری 
معاونانی را در حوزه های مختلف برای خود برگزیند که 
بتوانند با کارآمدی خویش حلال مشکلات باشند تا اینکه 

باری باشند بر مجموعه ورزش.

حجت اله اکبرآبادی سرمقاله

نشست هفتگی سخنگوی وزارت خارجه با حضور خبرنگاران 
داخلی و خارجی برگزار شد.

به گزارش ایسنا، در ابتدای این نشست ناصر کنعانی حادثه 
تروریستی در شاهچراغ را محکوم کرد.

نیروهای  تلاش  با  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
امنیتی و محافظان امنیت مردم، تروریست کوردل این اقدام 

تروریستی در لحظات اولیه دستگیر شد.
انتقام  که  هستند  صدد  در  تروریست ها  داد:  ادامه  وی 
ضربات سنگینی که ایران و نیروهای شجاع امنیتی کشور به 
شجره خبیثه و پلید تروریسم طی سال های گذشته وارد کرده اند 

را از مردم و شهروندان ایرانی بگیرند.
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوالی با اشاره به توافق 
اخیر ایران و آمریکا برای تبادل زندانیان بین دو کشور  و آزاد 
سازی پول های بلوکه شده ایران گفت:  جمهوری اسلامی ایران 
تضمین های لازم را برای اجرای مفاد تفاهم ایجاد شده، توسط 
آمریکایی ها دریافت کرده است و این روند در چارچوب خودش 

پیش می رود.
وی با بیان این که دولت جمهوری اسلامی ایران در استیفای 
حقوق ملت ایران جدی است و ذره ای از حقوق ملت ایران 
کوتاه نخواهد آمد، اظهار کرد: روند قضایی در مورد زندانیان 
مورد درخواست طرف مقابل انجام شده است و این موضوع در 

چارچوب تفاهم انجام شده و روند قضایی پیش خواهد رفت.
سخنگوی وزارت خارجه در ادامه این نشست در پاسخ به 
سوال دیگری در مورد تفاهم حاصل شده بین ایران و آمریکا 
نقش آفرینی  با  دوجانبه  تفاهم  یک  چارچوب  در  گفت: 
که  تفاهم  این  قطر  دولت  از جمله  منطقه  در  دوستان مان 

حاصل یک دوره مذاکرات طولانی بود، ایجاد شد.
وی ادامه داد: در این چارچوب برای ما دو نکته حائز اهمیت 
بود از جمله این که شهروندان ایرانی که به اتهامات بی اساس 
و واهی دولت آمریکا زندانی شده بودند ، آزاد شوند و بخشی از 

دارایی های مسدود شده ایران که تحت فشار غیرقانونی دولت 
آمریکا بلوکه شده بود رفع انسداد شود.

وی ادامه داد: حصول این دو نتیجه برای ما دارای اهمیت 
بود. ما از طریق واسطه با دولت آمریکا مذاکره کردیم و بازه 

زمانی برای تحقق هر دو موضوع در نظر گرفته شده است.
در  تفاهم  این  مورد  در  جزئیات  طرح  کرد:  تاکید  کنعانی 

رسانه ها در این مقطع زمانی کمک کننده نیست.
وی همچنین در پاسخ به سوالی در ارتباط با اخبار منتشر 
شده در رسانه ها در مورد دیوار مرزی کشیده شده بین ایران و 
افغانستان و برخی مسائل حاشیه ای که این روزها در رسانه ها 

مطرح می شود، گفت: اطلاعات بروز شده ای در این خصوص 
ندارم و گمانه زنی های رسانه ای را نیز نمی توانم تایید کنم.

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران همچنین 
این که گفته می شود  بر  پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی  در 
براساس این دیوار مرزی بخشی از زمین های کشاورزی ایران 
برای  اقدامی  آیا  و  است  داده شده  افغانستان  و  طالبان  به 
زمینی  کرد:  تصریح  شد؟  خواهد  انجام  آنها  بازپس گیری 
داده نشده که بخواهیم پس بگیریم. جمهوری اسلامی ایران 
حاکمیت کامل خود را بر مرزهای تعریف شده  اعمال کرده و 

می کند.
کنعانی درباره اعزام هیأتی از ایران به افغانستان برای بازدید 
از سد کجکی  و اخبار منتشر شده در این زمینه گفت: در 
چارچوب معاهده ۱۳۵۱ بین ایران و افغانستان و با توجه به 
پیگیری های مکرری که دولت ایران و دستگاه دیپلماسی برای 
استیفای حقآبه ایران داشت و از طرف مقابل اظهارات طرف 
افغانستانی مبنی بر اینکه کمبود بارندگی باعث عدم امکان 
تحویل  حقآبه شده و در صورت رهاسازی آب به دلیل بعد 
مسافت این آب احتمالا به مرزهای ایران نخواهد رسید، طرف 
ایرانی درخواست بازدید از سد و تأسیسات سد و مرکز رصد و 
ایستگاه آب سنجی را داشت. در این مرحله درخواست بازدید 
طرف ایرانی از ایستگاه آب سنجی موسوم به» دهراود «مورد 
موافقت دولت سرپرستی افغانستان قرار گرفت و هیأتی فنی 
متشکل از کارشناسان فنی وزارت نیرو و تعدادی از معتمدان و 
مسئولان از استان سیستان و بلوچستان با هماهنگی مقامات 
استان  راهی  هیأت  و  کردند  سفر  کشور  این  به  افغانستان 
نیمروز شد تا  هم با وضعیت منطقه آشنا شوند و هم به اتفاق 
مسئولان افغانستان و متخصصان افغانستان از ایستگاه آب 
سنجی بازدید کنند که این اتفاق رخ داد و هیأت سفر و بازدید 

مورد اشاره را انجام داد.
وی ادامه داد: چند روز  پیش این هیأت به کشور بازگشت 

و گزارش های این هیأت در جلسات تخصصی و کارشناسی در 
حال ارائه و تبادل نظر است و مقامات ذی ربط کشور در جریان 
گزارش بازدید این هیأت قرار خواهند گرفت و به جمع بندی 

اولیه در این مرحله خواهند رسید.
وی افزود: در این مرحله تنها یک درخواست از درخواست 
ایران دایر بر بازدید از این ایستگاه آب سنجی مورد تأیید و 

اجابت قرار گرفته است.
آقای کاظمی قمی،  کنعانی خاطرنشان کرد: همانطور که 
نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان اعلام کردند  این 
اولین بازدید هیأت فنی ایران از ایستگاه آب سنجی دهراورد از 
۱۳۵۱ تاکنون بوده است. انتظارات و توقعات ایران از دولت 
سرپرستی افغانستان در تامین حقآبه کشور  همچنان وجود 

دارد.
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران همچنین در پاسخ 
به سوالی در مورد فعالیت گروه تروریستی داعش در منطقه و 
اقدامات تروریستی این گروه در برخی از کشورها از جمله ایران 
گفت: داعش به  عنوان موجودی تروریستی و موجودیتی که 
سابقه سیاهی از جنایت علیه امنیت و ملت های منطقه دارد 
در جغرافیای ایران در فواصل زمانی سال های گذشته مرتکب 
جنایاتی شده است و این هم در استمرار جنایات گذشته این 

جریان پلید است.
یا  و  طرف ها  یا  دست ها  می رسد  نظر  به  داد:  ادامه  وی 
کشورهایی برای استفاده ابزاری از داعش، حمایت پنهان از این 
جریان شوم را همچنان در برنامه کار دارند و در این چارچوب 
شاهد فعالیت های شوم و تروریستی این جریان تروریستی در 
کشورهای مختلف در عراق، سوریه و ایران و برخی دیگر از 

کشورهای منطقه هستیم.
کنعانی تصریح کرد: فعالیت های این گروه تروریستی یک 
تهدید مشترک است و نیازمند تلاش مشترک برای ریشه کنی 

این جریان شوم و تروریستی هستیم.

کنعانی: 

به افغانستان زمینی نداده ایم که بخواهیم پس بگیریم

هشدار یک عضو کمیسیون انرژی مجلس درباره واردات بنزین

خبر

قالیباف: 
تحول اقتصادی کشور باید از صنعت نفت اتفاق بیفتد

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به مجاهدت های کارکنان صنعت 
نفت در دوران دفاع مقدس تاکید کرد: مطمئنم اگر ما مدیران درست نگاه و 
توجه کنیم، جوانان و کارمندان امروز در شرکت نفت هم همان حماسه ای را 
که در دوران دفاع مقدس خلق کردند و این رگ حیاتی را حفظ کردند، امروز 
نیز در دوران تحریم و تحول اقتصادی کشور که باید از این صنعت انفاق 

بیفتد، تکرار خواهند کرد.
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در  ایسنا، محمدباقر  به گزارش 
دومین کنفرانس بین المللی بهینه سازی مصرف و بهره وری انرژی ایران که در 
مرکز همایش های پژوهشگاه صنعت نفت برگزار شد، طی سخنانی با اشاره به 
بررسی برنامه هفتم توسعه در مجلس شورای اسلامی گفت: در حال تنظیم 
برنامه هفتم هستیم؛ برنامه ای که الزام و اجباری برای ماست و ما ناگزیر 
هستیم یک برنامه تحولی داشته باشیم و پیشران و آغازی که برای این تحول 

متمرکز باشیم، موضوع انرژی در کشور است.
وی با تاکید بر اینکه در تصمیم گیری درباره موضوع انرژی نیابد در کشور 
تردید کنیم، گفت: طی بیش از دو سال و نیم است که در مجلس هستم، 
هفته ای نبوده که بر من و دوستان کمیسیون انرژی مجلس بگذرد که بر این 

دغدغه غافل باشیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه »دوران جوانی ما همزمان با 
جنگ بوده و رشادت های کارمندان و متخصصان شرکت نفت را با چشمان 
خودمان دیدیم«، عنوان کرد: صنعت نفت ما مجاهدانه بیش از هزار شهید 
تقدیم کرده است که در راس آنها شهید تندگویان قرار دارد. مطمئنم اگر ما 
مدیران درست نگاه و توجه کنیم، جوانان و کارمندان امروز در شرکت نفت 
هم همان حماسه ای را که در دوران دفاع مقدس خلق کردند و این رگ حیاتی 
را حفظ کردند، امروز نیز در دوران تحریم  و تحول اقتصادی کشور که باید از 

این صنعت انفاق بیفتد، تکرار خواهند کرد.
قالیباف ادامه داد: این موضوع یک شرط دارد و آن این است که به مشکلات 
مدیریت و حکمرانی انرژی توجه کنیم. حکمرانی از دو عنصر تشخیص علمی 
و تصمیم سیاسی تشکیل می شود؛ اگر درباره تصمیمات سیاسی خود از 
جمله حکمرانی در آب و انرژی بازنگری نکنیم، همیشه یک پایه این دو عنصر 
می لنگد؛ چراکه یا ما به دلایلی حوزه تخصصی و علمی را ندیدیم یا اینکه 
در جاهایی با وجود توجه به تخصص علمی، توجهی به موضوعات سیاسی 
نداشته ایم. وی با تاکید بر اینکه در حکمرانی ترکیب موضوعات سیاسی و 
تشخیص علمی یک راهبرد را مدیریت می کند و پیش می برد، گفت: اگر توجه 
داشته باشیم که با این نگاه تصمیم گیری کنیم و در این مسیر نوع مدیریت 
ما از جنس مدیریت مکانیکی و داینامیکی نباشد بلکه از جنس سایبرنتیکی 
باشد کار ما باید چهار ویژگی کنترل پذیری، خود تنظیم گری، حرکت معطوف 
به هدف و بازگشت پذیر بودن را دارا باشد؛ اینها لازمه یک مدیریت دقیق 
سایبرنتیکی برای یک موضوع تحولی در هر شیوه حکمرانی است. امروز با 
ناترازی هایی در بودجه، انرژی و آب مواجهیم که برای حل آنها و حکمرانی های 

درست در این عرصه نیازمند مدیریت دقیق سایبرنتیکی هستیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه امروز ظرفیت و ثروت عظیمی 
در بخش نفت و گاز وجود دارد، اظهار کرد: امروز در زمینه ظرفیتهای نفت و 
کار در رتبه اول هستیم اما امروز نقطه قوت ما تبدیل به نقطه ضعف ما شده 
است. امروز جامعه بشری در شرایطی هستیم که هر پدیده ای که پیش روی 
ماست همه فرصت هستند اما این فرصت ها به دو دسته با ریسک و بدون 
ریسک تقسیم می شوند و اتفاقاً نیز همیشه تحول و جهش برای جهش های 
بزرگ از فرصت های با جهش، آغاز می شود و امروز انرژی در کشور ما یک 

فرصت با ریسک است.
قالیباف با بیان اینکه »در برنامه هفتم توسعه قادریم ۳.۵ میلیون بشکه 
نفت در روز تا پایان سال صرفه جویی کنیم« عنوان کرد: در تولید انرژی 
حدود ۹ میلیون بشکه در روز ظرفیت داریم؛ وقتی به حوزه عرضه انرژی تولید 
بیاییم این عدد حدود ۷ میلیون است و واقعیت این است که امروز عرضه 
انرژی نهایی ما نزدیک به ۵ میلیون بشکه در روز است. این در حالیست که 
روند رشد اقتصادی ما در این زمینه طی دهه گذشته به طور متوسط یک 

درصد بوده است.

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه »امروز وارد 
ناترازی بنزین شده ایم و دولت نیز این موضوع را در بودجه ۱۴۰۲ پیش بینی 
می کرد« اظهار کرد: اگر نجنبیم و سیاست ها را به نحوی دنبال نکنیم که هم 
جلوی قاچاق و هم جلوی مصرف بی رویه گرفته شود، این وضعیت ما را به 

واردات سالانه ۹۵ میلیارد دلار بنزین در سال ۱۴۰۶ خواهد رساند.
به گزارش ایسنا، مالک شریعتی، نماینده مردم تهران و عضو کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی پیش از ظهر دوشنبه ۲۳ مرداد ۱۴۰۲ در دومین کنفرانس 
بین المللی بهینه سازی مصرف و بهره وری انرژی ایران که در مرکز همایش های 
پژوهشگاه صنعت نفت برگزار شد، طی سخنانی به بیان توضیحاتی درباره 
وضعیت حوزه انرژی کشور و برنامه های در دستور کار مجلس در تدوین برنامه 

هفتم توسعه در این حوزه پرداخت.
وی همچنین با اشاره به ایجاد صفوف بنزین مقابل پمپ های بنزین گفت: این 
روزها صف هایی که در پمپ بنزین ها می بینیم که به خاطر یک شایعه کوچک 
صف های بلندی تشکیل می شود؛ آنچه که در این زمینه قابل بیان است این 
است که وارد ناترازی بنزین شده ایم و دولت نیز این موضوع را در بودجه ۱۴۰۲ 
پیش بینی می کرد و حدود یک میلیارد دلار در مفروضات تبصره ۱۴ برای واردات 

گازوئیل و بنزین در نظر گرفته بود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: امروز پیش بینی دولت محقق 
شده و اگر نجنبیم و سیاست ها را به نحوی دنبال نکنیم که هم جلوی قاچاق و 

هم جلوی مصرف بی رویه گرفته شود، این وضعیت ما را به واردات سالانه ۹۵ 
میلیارد دلار بنزین در سال ۱۴۰۶ خواهد رساند.

شریعتی در ادامه با بیان اینکه »اگر می خواهیم بهینه سازی در کشور اتفاق 
بیفتد باید سرمایه گذاری که دنبال برج سازی است را ترغیب کنیم تا به سمت 
بهینه سازی حرکت کند« به ارائه نتایجی از آسیب شناسی صورت گرفته درباره 
عدم بهینه سازی در کشور پرداخت و عدم پیش بینی منابع مالی کافی و مناسب 
برای بهینه سازی، جذاب نبودن سرمایه گذاری در بهینه سازی و هوشمند نبودن 
کامل شبکه انتقال و توزیع حامل های انرژی از جمله آسیب های شناسایی شده 

در این زمینه عنوان کرد.
وی عدم وجود متولی واحد متمرکز برای بهینه سازی مصرف را از دیگر دلایل 
عدم بهینه سازی انرژی در کشور دانست و تاکید کرد: وزارتخانه های نفت و نیرو 
متولی تولید هستند و نه خود را متولی بهینه سازی می دانند، نه دارای فرصت 
کافی برای این کار هستند و نه سازوکار این کار و قدرت اعمال حاکمیت در این 
زمینه را دارند؛ در این شرایط ما به یک متولی نیاز داریم تا در یک سطح فرا 

وزارت خانه ای متولی بهینه سازی در کشور شود.
این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی افزود: فاصله قیمتی بسیار 
زیاد عرضه فرآورده ها با قیمت های تمام شده و صادراتی، منتفع نبودن آنی مردم 
در پروژه های بهینه سازی و صرفه جویی انرژی و سهم ۶۵ درصدی بخش های 
حاکمیتی و عمومی و مصارف غیر بهینه انرژی از دیگر نتایجی است که در 

آسیب شناسی صورت گرفته درباره عدم بهینه سازی در کشور حاصل شده است.
شریعتی گفت: بر اساس این آسیب شناسی چند کار را در برنامه هفتم دنبال 
می کنیم؛ از جمله این اقدامات تبدیل شدن ایران به هاب انرژی منطقه، مردمی 
سازی بهینه سازی مصرف انرژی با ذی نفع کردن جامعه، ایجاد بازار متشکل 
انرژی و بهینه سازی مصرف انرژی مبتنی بر گواهی صرفه جویی و ایجاد متولی 
واحد برای بهینه سازی مصرف انرژی همراه با حساب بهینه سازی انرژی است.
وی ادامه داد: تمرکز بر جمع آوری گازهای فلر، ذخیره سازی گاز طبیعی و 
هوشمند سازی، زمینه سازی برای باز توزیع یارانه های انرژی به هر کد ملی 
و افزایش تعرفه حامل های انرژی در بخش هایی که در دارای تبعات کمتری 
است از جمله اقداماتی است که قرار است در برنامه هفتم توسعه مورد توجه 
قرار بگیرد. این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از ستخرانی خود با تاکید بر اینکه فاصله های قیمتی عاملی برای قاچاق انرژی 
محسوب می شود، گفت: آمارهای دقیق و متقنی در این زمینه وجود ندارد اما 
در جلساتی که نهادهای نظارتی حضور دارند کف قاچاق بنزین و گازوئیل را 
روزانه ۵ و ۱۰ میلیون لیتر عنوان می کنند که باید اقداماتی اجرایی در این زمینه 

انجام شود.
شریعتی در پایان با بیان اینکه »فرصت بهینه سازی برای ما بسیار جدی 
است«، اظهار کرد: اگر یک اجماع جدی در میان بخش های مختلف حاکمیت و 

خصوصی شکل بگیرد، ان شاءالله خواهیم توانست بر این مشکلات فائق آییم.

داستانداستان
سقفیسقفی

برای بنزینبرای بنزین

از کاهش کارت سوخت در جایگاه ها از کاهش کارت سوخت در جایگاه ها 
تا تعیین سقف برای خرید بنزینتا تعیین سقف برای خرید بنزین

سه شنبه 24 مرداد 1402
28 محرم 1445 
15 آگوست 2023
سال نوزدهم
شماره 5438
12 صفحه
5000 تومان
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درخواست اشد مجازات
برای عاملان

شرح در صفحه  2

تازه ترین جزئیات حمله تروریستی به شاه چراغ بررسی شد

در پی حمله تروریستی اخیر در حرم شاه چراغ روسای قوه مجریه و مقننه در اولین واکنش های خود از 
دستگاه قضایی اشد مجازات برای عاملان این حادثه را خواستار شدند.

عصر روز یکشنبه ۲۲ مرداد ۱۴۰۲ حرم شاهچراغ)ع( مورد حمله تروریستی واقع شد .  بلافاصله بعد 
از وقوع حمله تروریستی نیروهای انتظامی و امنیتی وارد صحنه شدند، تروریست اصلی که اقدام 
به تیراندازی در حرم کرده و بلافاصله دستگیر شده بود، در اختیار بازپرس قرار گرفت و بازجویی و 
تحقیقات از او انجام شد. این فرد در تحقیقات اولیه خود را رحمت الله نوروزف معرفی کرده و تبعه 
تاجیکستان است.  درپی تلاش های سربازان گمنام امام زمان)عج( تاکنون ۱۰ نفر از عناصر مظنون 
به ارتباط با حادثه تروریستی حرم شاهچراغ)ع( دستگیر شده اند و بنا بر اعلام مسوولان تمام افراد 

بازداشتی از اتباع خارجی هستند و خانه امن تروریست ها نیز کشف شده است.
روز گذشته نیز نیز کمیسیون امنیت و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در ارتباط با این موضوع 
جلسه داشت. ابراهیم عزیزی با اعلام این خبر به ایسنا گفت: طبق اطلاعات بدست آمده مسئولیت 

حمله تروریستی در حرم شاهچراغ را داعش جنایتکار به عهده گرفته است.
حال یکی از مجروحان حادثه یکشنبه وخیم اعلام شده است. آخرین وضعیت مصدومان حادثه 
تروریستی حمله به شاهچراغ را تا پیش از ظهر دیروز اینگونه اعلام شده که وضعیت کلی سلامت 

مجروحان  پایدار است.

 معامله غیردلاری و
محاسبه دلاری بدهی ایران

تعطیلی زندان رجایی 
شهر مطالبه مردمی بود

آغاز صید ترال به صورت 
چراغ خاموش

دلارزدایی
یک میلیارد دلار را پراند

رئیس قوه قضائیه
مطرح کرد

پس از دو سال وقفه مجوز
صادر شد؟
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